

活動地點：博士山華人服務中心

地址：Suite 9A, Professional Suites, Box Hill Central

17 Market Street, Box Hill VIC, 3128

活動查詢及報名 9898 1965 找陳姑娘，劉先生或申姑娘

新移民資訊講座

本次活動免費，報名截止日期 26/10 星期一，活動提供茶水及小點心。

日期：27/10/2015（星期二）

主題：關於澳洲的醫療保險（Medicare） 時間：10.00am-11.30am

內容：澳洲國民醫療保險的運作，如何申請以及有哪些優缺點。幫助您大致了解澳洲醫保和賠付系統。（主講人：來自 Medicare Box Hill 的 Melanie 女士，英文講座，中文翻譯。）

主題：關愛心靈 時間：11.45am-1.00pm

內容：移民在異國他鄉安頓過程中可能遇到的情緒和心情的問題，簡單介紹如何關愛自己以及家人和朋友的心理健康。（主講人：來自 CCSSCI 的 Ada Poon 女士。）



日期：28/10/2015（星期三）

主題：為老年朋友提供住房的機構 時間：10.00am-11.15am

內容：介紹一個機構——Home at Last（最後家園），一個專門為長者提供住房服務的機構。幫您了解在澳洲的多種住房選項。（主講人：來自 Home at Last 的 Bernice 女士。）

主題：澳洲財政輔導服務以及相關家庭服務介紹 時間：11.30pm-1.00pm

內容：簡單介紹 EACH 組織服務範圍，重點介紹一些可能存在的問題及其特徵和解決方法。（主講人：來自 EACH 的 Mandy 女士。）



日期：29/10/2015（星期四）

主題：關於福利發放-Centrelink 時間：10.00am-11.30am

內容：澳洲政府提供哪些福利，申請福利需要符合哪些條件以及如何申請這些福利。（主講人：來自 Centrelink Box Hill Office 的 Sophie 女士。）

主題：房屋購買優惠政策和購房建議 時間：11.30am-1.00pm

內容：介紹在澳洲購房需要注意的問題以及如何保護消費者的權益。（主講人：來自消費者權益署的 Suzie 女士。）



日期：30/10/2015（星期五）

主題：澳洲日常生活指南 時間：10.00am-11.30am

內容：為大家介紹一下澳洲生活中的細節問題，特別是一些和中國生活不一樣的地方，幫助大家更好適應澳洲的生活。（主講人：來自 CCSSCI 的同事。）

主題：了解 Box Hill（博士山）社區 時間：11.45am-1.00pm

內容：步行在博士山社區，了解各個機構或辦公室在博士山的位置，大概了解它們的職能。路線：社區保健中心——福利部和醫保部——殘疾人服務中心——法律援助——移民資源中心——圖書館。



鳴謝

Location : Chinese Community Social Services Centre Box Hill

Address : Suite 9A, Professional Suites, Box Hill Central
17 Market Street, Box Hill VIC, 3128

To register please call **9898 1965** and speak to Beatrice, Wei or Xiaolei

新移民資訊講座

Please be advised ALL participants MUST register to attend. Registration ends Monday 26th of Oct

Date : 27/10/2015 (Tuesday)

Topic : Medicare Time : 10.00am-11.30am

Content : Understanding the Medicare system, including PBS, safety net, and bulk billing etc.

(Presenter: Melanie from Medicare Box Hill)

Topic : Mental Health Time : 11.45am-1.00pm

Content : Introduction to understanding and looking after your mental health, as well as the mental health of friends and family. (Presenter: Ada Poon from CCSSCI)



Date : 28/10/2015 (Wednesday)

Topic : Home at Last Time : 10.00am-11.15am

Content : A short introduction about Home at Last, a housing provider for the elderly. Gain more of an understanding of housing options available. (Presenter : Bernice from Home at Last)

Topic : EACH Time : 11.30pm-1.00pm

Content: Introduction to EACH, a community service provider. Including tips for financial management and wellbeing. (Presenter: Mandy from EACH)



Date : 29/10/2015 (Thursday)

Topic : Centrelink payment eligibilities Time : 10.00am-11.30am

Content : Introduction to social benefits such as the family tax benefit, aged pension, newstart allowance etc. Assessing eligibility for payments, and a guide to relevant application forms and documentation required. Presenter : (Antonella from Centrelink Box Hill)

Topic : A property purchasers guide to peace of mind Time : 11.45am-1.00pm

Content : Navigating through problems that may occur in the property purchasing process, as well as how to protect yourself as a buyer. (Presenter : Suzie from Consumer Affairs Victoria.)



Date : 30/10/2015 (Friday)

Topic : Daily Life in Australia Time : 10.00am-11.15am

Content : Essential information for daily living in Australia. This topic aims to help new immigrants adjust to life in Australia. (Presenter : Staff from CCSSCI)

Topic : Community Orientation Time : 11.30am-1.00pm

Content : Community walkabout — visiting relevant community service organisations in the Box Hill area



鳴謝